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Geachte lezer,  

Voor u ligt het jaarverslag 2024 van de Biologische Moestuinvereniging Hengelo. 
Het is weer een druk moestuinseizoen geweest waarin we 
er weer in geslaagd zijn de nodige hoeveelheid voedsel 
voor de  voedselbank te produceren. 
Iets waar we ook dit jaar weer trots op kunnen zijn. 
Dit ondanks de tegenslagen die we in het begin van het 
jaar gehad hebben met het erg natte weer en de daaruit 
voortkomende explosie van naaktslakken die menig 
zaaigoed heeft opgegeten en groenten heeft aangevreten. 
Je had het idee dat het gebrek aan huizen ook duidelijk 
zichtbaar was op de moestuin met zoveel naaktslakken. 
Maar ook de coloradokevers lieten zich duidelijk zien op 
de aardappelen en ook op de aubergines waardoor de 
groei en oogst van die laatste verloren is gegaan.  
  
Het jaar begon met het toekennen van hulp bij het 
aanleggen van het looppad en enkele vogelhuisjes op de 
slingerbeurs, goed. Iets waar we met diverse leden nog 
even druk mee geweest zijn maar het resultaat mag er wezen, al zullen we het wel goed moeten 
bijhouden want muizen ondergraven zo hier en daar enkele tegels.  
De vogelhuisjes zijn in de loop vh jaar opgehangen en nu maar zien of het de vogels bevalt. 
 
De onderhoudsgroep is dit jaar uitgebreid en voor de voedseltuin is een kleine aanpassing 
gekomen in de trekkers van de groep. De bezetting op de tuinen was voldoende al moeten we 
nog wel eens goed kijken naar de groep vd bonen omdat die ook dit jaar wat onderbezet was. 
Maar door met elkaar de klus te klaren en bij te springen waar dat nodig was zijn we er ook dit 
jaar weer uitgekomen.  
 

De onderhoudsgroep heeft netjes werk afgeleverd door de tuin diverse keren te vrezen voordat 
we met de werkzaamheden konden beginnen en de heg is netjes bijgehouden. Daarnaast is er 
een start gemaakt met de vervanging van onze opbergruimte waar uiteindelijk gesprekken met 
de gemeente, die nog lopen, uit voortgekomen zijn. 
 

De opening van het moestuinseizoen was een gezellige bijeenkomst en ook de Weustdag op 9 
juni was succesvol met een winnaar van de puzzeltocht die een groentepakket heeft uitgekozen 
als prijs waar ze zeer tevreden over waren. 
 

De diverse onderwerpen zullen in dit jaarverslag verder behandeld worden. 
 

Namens het bestuur,  
Jan Witvoet  
Voorzitter 
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De Moestuin 
In de Biologische Moestuin Vereniging Hengelo wordt sinds 2015 groente geteeld voor een goed 
doel. Ook in 2024 voor de Voedselbank Midden Twente. 
De tuin is gelegen tussen de Van Alphenstraat en de Dijksweg in Hengelo.  
Het gedeelte van de tuin waarop geteeld wordt voor de voedselbank beslaat 850 m2 .  
Daarnaast worden 24 kavels (8 van 50 m2 en 16 van 100 m2) verhuurd aan leden van de 
vereniging.  
Deze leden werken samen met donateurs in de ‘Voedseltuin’. 

 

Het Bestuur  
Het bestuur van de vereniging bestond in 2024 uit de volgende leden:  
Voorzitter: Jan Witvoet.  
Penningmeester: Henk Lansink  
Secretaris: Djieuwke Rosink. 
 

In 2024 heeft het bestuur 4 maal vergaderd en regelmatig overleg gehad tussentijds. 
Onderwerpen die in deze overleggen aan de orde kwamen waren o.a.: 

o Reilen en zeilen op de tuin 
o Nieuwe werkwijze 
o Rabo clubkas campagne 
o Mogelijke financiële bijdrage voor nieuwe schuur door Fuldauer Stichting 
o Voedselbos en consequenties voor onze vereniging 
o Gereedschap – vervanging 
o Website - revisie 
o WeustDag  
o Jaarverslag 2024 
o Voorbereiding Ledenvergadering 2024 
o Voorbereiding Ledenvergadering 2025 
o Communicatie leden en bestuur 
o Leden en donateur wijzigingen – kavelverdeling. 



 
 
 

 
 

5 

 

Leden en Donateurs  
• Leden 

Op 1 januari 2024 telde de Biologische moestuinvereniging 28 leden, op 1 januari 2025 zijn dat 

er 26. 

Nieuwe leden:   

Aho Oran (Open dag! Komt op K12), Michelle Brugman (K18b),  

Geen Lid meer:   

Michelle Brugman (K18b),  gestopt was te zwaar! 

• Donateurs 

Op 1 januari 2024 telde de Biologische moestuinvereniging 28 donateurs, op 1 januari 2025 zijn 

dat er 25. 

Nieuwe donateurs:    

Brandon Weijs en Tinie Koeleman, Felice Robers(Open dag) en Arjan Mulder Annette en Steven 

Hoogervorst, Anne-Mieke Stroomer en op wachtlijst: Peter Bonthuis en Ljubica Zivkovic(open 

Dag). 

Geen donateur meer: 

Monique Klein: meehelpen niet meer te combineren, Eelkje Blokzijl, Peter Bonthuis en Ljubica 

Zivkovic toch maar geen kavel: van de wachtlijst gehaald. 

• Verdere opzeggingen, ontwikkelingen en verschuivingen: 

Kavel 16b: Christine van Pareren en Hans Albers stoppen er mee en sleutel ingeleverd.  

Djieuwke en Rob Rosink  (K1b) gaan verder op Kavel 12b.  Korstiaan Akse(K1a) neemt nu hele 

Kavel 1 in gebruik. 

Kavel2: Aydin en Meryem Cetin stoppen er ook mee en wordt door Mustafa en Aysun Acar(K12) 

overgenomen. Hierdoor kan Aho Oran op moment van ontvangst sleutel van Aydin van de 

wachtlijst en hier gaan tuinieren. 

Kavel 7: Karin Laarhuis en Marion Oude Aarninkhof  stoppen er ook mee en komt vrij. 

Kavel 6: BSO Buitenzijn gaat op ons verzoek stoppen en komt dus ook vrij: 

Voor  Kavels 6 en 7 zijn nog geen gegadigden:  dus nog 4 halve of 2 hele vrije kavels. 
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Algemene Ledenvergadering  
De algemene ledenvergadering vond plaats op 29-01-2024. 
 

Het jaarverslag van 2023 wordt door de leden akkoord bevonden net zoals het verslag van de 
extra AJV van oktober. 
Er is gesproken over hoe we in 2024 verder gaan met de indeling en begeleiding van de 
werkzaamheden voor de gezamenlijke tuinen voor de voedselbank. 
Daarnaast heeft de voorzitter een presentatie gehouden over de komst van het voedselbos 
naast de ons moestuincomplex.  
In 2024 is er ook weer een Weustdag op, 9 juni waar we aan deelnemen. Marga heeft uitleg 
gegeven over onze plannen daarvoor.     
Penningmeester Henk Lansink is herkozen maar heeft wel aangegeven op termijn te willen 
stoppen. Tot nu toe heeft niemand zich aangemeld maar dit is wel noodzakelijk om de 
voortgang van de vereniging te waarborgen. 

Sponsoring  
• RABO-Club Support  

RABO Club Support leverde dit jaar weer het minimale bedrag van €. 100,--, desalniettemin 
Dank voor eenieder die hun stem aan onze vereniging gaven. (Elke stem is welkom). 

Informatievoorziening 
De leden worden door het bestuur geïnformeerd middels mailberichten, als ook via whatsapp 
groepen. 
Over het jaar heen zijn 4 nieuwsbrieven gestuurd. 
Het plan is voor 2025 om ieder kwartaal een nieuwsbrief te sturen, of wanneer nodig. 

Gezamenlijke activiteiten en andere gebeurtenissen  
Ook 2024 kenmerkte zich in een koud en nat voorjaar waardoor de tuin laat in het voorjaar 
klaar gemaakt kon worden voor het nieuwe seizoen en is eind april begonnen met het 
gezamenlijk tuinieren voor de voedselbank.  
Op de dinsdag- en de donderdagavond werd er gewerkt, van 18.30 uur tot 21.00 uur en op de 
zaterdagochtend van 9.30 uur tot 12.00 uur.  

Opening moestuinseizoen en Weustdag 
Gelukkig konden wij ook dit jaar weer activiteiten op onze tuin organiseren.  
Op zaterdag 30 maart hebben we de opening van het moestuinseizoen gehouden met een 
gezellig koffiemoment en diverse lekkere hapjes. 
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Op zondag 9 juli was na enkele jaren de Weustdag weer georganiseerd.  
Van 12 tot 16 konden bezoekers op de moestuinen rondgeleid worden en genieten van door ons 
klaargemaakte hapjes en drankjes. In het begin was het niet zo druk maar gaande de middag 
werden we meer bezocht. Er was ook een puzzeltocht georganiseerd die door een aantal 
personen werd gelopen. De winnaars konden kiezen van welke deelnemer ze een prijs wilde 
ontvangen. Er is gekozen door de winnaars voor een biologisch groente pakket welke we in de 
loop van het jaar hebben uitgereikt. Het pakket is naar volle tevredenheid ontvangen en 
opgegeten. Al met al een gezellige middag die ook in 2025 weer zal worden gehouden op 15 
juni. 
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Onderhoudsploeg 
De onderhoudsploeg bestond in 2024 uit de volgende personen. Maartje, Martin, Korstiaan, 

Maartje, André, Kimball en Hans. Zoals een ieder van ons ook wel heeft ervaren was de tuin, 

zeker de eerste maanden van 2024 heel nat. Iets wat voor de slakken weer fantastisch was. 

Maar waardoor we met enkele werkzaamheden later konden starten.   

Medio mei hebben we met Gildebor en ter Wengel diensten (beiden vanuit de Slingerbeurs) het 

gezamenlijke tegelpad opnieuw kunnen leggen. Fantastisch dat naast beide bedrijven ook 

enkele andere “moestuinders” ons hebben 

geholpen.  

Ondanks dat onze freesmachine een “heel oud 

beestje” is en soms ook wel kuren heeft -maar 

waar André dan wel weer een oplossing heeft- 

hebben we, met misschien wel iets te veel mest, de 

voedselbanktuin toch redelijk op tijd kunnen 

bewerken.   

Evenals in voorgaande jaren was het snoeien van 

de heg wederom een klus met lange adem. De heg 

is zowel in het voorjaar als het najaar gesnoeid. 

Een idee om onze gezamenlijke berging te herstellen heeft inmiddels plaatsgemaakt voor het 

plan om de berging te vervangen door een iets grotere en natuurlijk betere berging. Overleggen 

met de gemeente inzake onder andere de vergunning zijn gaande en hopelijk kunnen we 

volgend jaar hiermee verder. 

Een punt van aandacht blijft wel het onderhoud van onze machines. Herstel en/of 

vervanging??? 

Hoewel de onderhoudswerkzaamheden veelal de zaterdagochtend plaatsvinden zijn er vanwege 

tijdgebrek en andere verplichtingen ook op andere dagen werkzaamheden verricht.  

Het bekende spreekwoord; “Vele handen maken licht werk” is ook voor de onderhoudsploeg 

met haar werkzaamheden van toepassing. 
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Bezoek Slingerbeurs en daaruit voortkomende werkzaamheden 

Op 8 maart werd de Slingerbeurs in Hengelo georganiseerd. Namens de BMVH hebben Hans 
Engelbertink en Jan Witvoet deze beurs bezocht.  

Het werd een leuke middag voor ons waarbij we 
hulp gescoord hebben voor de herbestrating van het 
middenpad door Gildebor en ter Wengel en het 
verkrijgen van een 3 tal vogelhuisjes ter vervanging 
van de vergane bestaande huisjes van Dura Vermeer 
 

 

 

Herbestrating 

Op 7 en 8 mei heeft het her-bestraten plaatsgevonden. 

Gildebor heeft het westelijke looppad gedaan. En de volgende 

dag heeft ter Wengel de oostelijke kant voor zijn rekening 

genomen.  

Enkele leden van de BMVH hebben voortijd de tegels 

weggehaald en de grond ontdaan van onkruid en de tegels 

schoongemaakt.  

De weersomstandigheden waren ideaal en de werkzaamheden 

zijn vlot en netjes uitgevoerd.  
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Het eindresultaat is naar volle tevredenheid en we 

kunnen nu weer veilig de tegelpaden betreden om 

onze eigen en de gemeenschappelijke moestuinen 

bereiken waar we dan ook weer volop groenten 

kunnen verbouwen voor de voedselbank. 

 

 

 

 

 

 

 

Vogelhuisjes 

Op de slingerbeurs is een match gemaakt met Dura Vermeer voor het leveren van een 2 tal 

nieuwe vogelhuisjes. Uiteindelijk zijn dat er 3 geworden. De mooie super-de-luxe vogelhuisjes 

zijn in de eerste helft van april overhandigd en daarna door onze vogelaar in de lijnolie gezet. 

Voor het vervangen moesten we even wachten op de 

bezetting van de oude vogelhuisjes waar koolmeesjes en 

pimpelmeesje maar weer gebruik van hadden gemaakt. 

Eind mei konden we de drie slechtste vogelhuisjes 

uiteindelijk vervangen. 

En dat was maar goed ook want de ouden waren er 

slechter aan toe dan we verwacht hadden. 

 

We hopen dat de pimpelmees en de koolmees snel 

gebruik zullen maken van de nieuwe luxe onderkomens. 

Dura Vermeer bedankt voor deze mooie vogelhuisjes 

waar we heel blij mee zijn. 
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Opkomsten en nieuwe manier van werken Voedseltuin  
Algemeen. 

Ook in 2024 is er gewerkt op de voedseltuin volgens het nieuw concept van 2023 wat na de 

opmerkingen tijdens jaarvergadering in januari 2024 enigszins is aangepast: het werken in 5 

groepjes, die verantwoordelijk waren voor 7 velden. Ieder groepje is verantwoordelijk voor één 

soort gewasgroep behalve het groepje van de aardappelgewassen: die hadden naast de 

aardappelen ook de koolgewassen onder hun hoede. Dit omdat de aardappelen al in juli klaar 

zijn en geoogst en de koolgewassen later gezaaid en geoogst worden.  

Het 7e veld betreft het rabarberveld tezamen met de composthopen. Dit is het veld waar iedere 

groep verantwoordelijk voor is. Indien nodig, bijvoorbeeld in het oogstseizoen, worden leden 

verzocht om ook te helpen bij andere groepen. De communicatie tussen de leden van het 

groepje gaat overwegend via WhatsApp of telefonisch. 

De werkgroep bestond in 2024 uit: Hannie Gijlers, Marianne Dewnarain, Henk Lansink, Sevgye 

Göksan en Marga Doornbosch. De werkgroep van coördinatoren is twee keer in de herfst-

/winterperiode van 2023/2024 bij elkaar gekomen om seizoen 2023 te evalueren en het 

teeltplan te maken voor 2024 

Verloop seizoen en oogst. 

Omdat het seizoen vanwege het natte weer langzaam op gang 

kwam, liet de oogst ook wat langer op zich wachten. Ondanks 

dat de oogst een flinke inhaalslag heeft gemaakt, was de 

opbrengst minder dan in 2023. Naast en door het slechte 

voorjaar hadden we veel last van slakken. Met name de blad- en 

peulgewassen hebben hier flink last van gehad. Die moesten 

geregeld opnieuw zaaien omdat hetgeen wat opgekomen was 

werd aangevreten. Ook hebben we door het weer veel last van 

‘ongewenste planten’ gehad. De knolgewassen hadden dit jaar 

het slechtste veld qua grondslag. Voor het komend seizoen geldt 

dit voor de aardappelen. Dit heeft de opbrengst voor de 

knolgewassen ook gedrukt. Het oogstseizoen liep ook langer 

door. Dit kwam met name door de koolgewassen, die het dit jaar 

goed deden. 

Door bovengenoemde omstandigheden was over de gehele linie de oogst minder.  

Helaas lukte het de groepen niet om het rabarberveld goed te onderhouden. De 

rabarberplantjes dreigden verstikt te worden door het vele onkruid. Daarom was er van de 

rabarber weinig te oogsten. Uiteindelijk is dit stuk aangepakt en zijn de rabarberplantjes weer 

vrijgemaakt van het ongewenste spul. 
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Opkomst leden. 

De opkomst was overwegend goed te noemen. Echter bij de peulgewassen en bladgewassen 

waren er signalen dat zij kampten met onderbezetting. Misschien dat er bij de voorbereidingen 

voor het seizoen van 2025 hiermee rekening kan gehouden worden met de verdeling van de 

mankracht.  

Opbrengsten Voedseltuinen 

Aanlevering werkelijk aantal kratten is 251 waaronder veel kratten niet vol maar soorten apart 
gehouden voor het overzicht: Hieronder opbrengst 2024 vertaald in volle kratten: Aantal 219. 
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Evaluatie voedselbank 

Op 10 december is er een telefonische evaluatie geweest met de coördinator van de 
voedselbank. Ook dit afgelopen jaar waren ze weer zeer content geweest met de geleverde 
kratten groenten. Ze hebben geen opmerkingen ter verbetering en ook geen klachten. Ze zijn 
zeer tevreden en dat willen we zo houden. 
Op de vraag om eens een rondleiding voor enkele leden te mogen maken reageerde men zeer 
positief. Op een vrijdagmorgen mogen we best eens langskomen zodat we kunnen zien hoe 
men werkt en de verdeling van het voedsel gaat. Op de jaarvergadering kunnen we hier 
afspraken over maken. 
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Verwachting 2025 
Ook 2025 zal weer een druk moestuinjaar worden. We zullen door het afscheid nemen van 4 
leden maar ook de komst van nieuwe leden de structuur voor het samenwerken op de 
gemeenschappelijke tuin weer wat optimaliseren.  
Door de Weustdag kunnen we onze vereniging  in 2025 ook weer op de kaart zetten en met de 
komst van het voedselbos, welke afgelopen jaar vorm heeft gekregen krijgen we er een 
interessante buur bij.  
We zullen in 2025 ook onze aandacht besteden aan het vervangen van onze opbergruimte 
waarvoor we al een zeer positief verlopen meeting met de gemeente gehad hebben. We weten 
nu wat we mogen. De voorkeur van de gemeente en ons gaat uit naar een model Twentse 
Kapschuur. Hieronder een voorbeeld hoe zoiets er dan uit kan gaan zien. 
 
 
 

 
 
 
 
 


